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Zápis z jednání  

Pracovní skupiny pro předškolní vzdělávání 
 

Projekt Místní akční plán vzdělávání pro Hlučínsko západ II 
 CZ.02.3.68/0.0/0.0/17_047/0009123 

 
 

Místo a čas konání: online prostřednictvím Google Meet, 17. 12. 2020, zahájení ve 13 hodin 

 

Seznam účastníků: vizte prezenční listinu, resp. pořízené printscreeny 

 

Zahájení ve 13 hodin: 

H. Paverová, vedoucí projektu MAP II, přivítala všechny zúčastněné na – v letošním roce poslední – 

pracovní skupině (PS) a představila program jednání, jenž je rovněž součástí via e-mail zaslané 

pozvánky. 

Reflexe realizovaných webinářů: 

Prvním věcným bodem programu bylo shrnutí webinářů Jak na diagnostiku školní zralosti (9. 12.) 

a Komunikace s rodiči (2. 12.). H. Paverová stručně zrekapitulovala obsahovou náplň webinářů, 

poděkovala za poměrně hojnou účast a zmínila, že všechny účastnice obdržely, příp. obdrží odkaz na 

online dotazník s prosbou o vyplnění zpětné vazby. Dále se zeptala, jaká témata, resp. jaké vzdělávací 

akce by mateřské školy uvítaly v příštím roce. Paní Lenka Prokšová, ředitelka MŠ Velké Hoštice, se 

optala, zda se eventuálně neuvolnil termín webináře s paní lektorkou Lenkou Bínovou. H. Paverová 

odpověděla, že prozatím nikoli – poslední informace od paní lektory (která byla postoupena členkám 

PS) pochází ze začátku listopadu s tím, že je paní lektorka, bohužel, plně vytížená.  

Pozn. k datu zpracování zápisu, tj. 21. 12. : paní lektorka Bínová v sobotu, 19. 12., kontaktovala 

prostřednictvím e-mailové komunikace H. Paverovou s informací ohledně uvolnění termínu webináře 

pro rodiče, v podvečerních hodinách pak byl nabídnut také termín realizace webináře pro pedagogy - 

zástupce MŠ. Obě nabídky H. Paverová velmi uvítala a nabízené termíny zarezervovala. Více 

informací je k dispozici v textu e-mailu.  

Přítomné členky PS v tuto chvíli nenavrhují další témata, těší na plánované aktivity, další 

(web)semináře či workshopy se tak členové realizačního týmu MAP budou snažit zařídit operativně 

dle aktuálních požadavků či tipů a dobrých referencí např. z jiných MAP.  

Informace o distribuci knih (předškolní vzdělávací literatura): 

H. Paverová uvedla, že menší část knih - které, jak připomněla, byly zajištěny prostřednictvím 

Univerzitního knihkupectví OSU, s jejichž zástupci byla koncem listopadu navázána spolupráce - byla 
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rozvezena v předchozím dnu, tj. 16. 12. 2020. Další balíčky knih budou rozvezeny v pátek (18. 12.), 

příp. nejpozději 21. 12. Zmínila, že některé knihy bylo potřeba kvůli velkému zájmu doobjednat, 

v některých případech, bohužel, již tituly nebyly skladem u nakladatele - z tohoto důvodu byli 

zástupci mateřských škol individuálně oslovovány stran H. Paverové s tipy na alternativní knižní tituly 

a s prosbou o výběr náhrady. Na tomto místě byli přítomní požádáni o spolupráci při zajištění podpisu 

darovací smlouvy – v odpoledních hodinách obdrží každá MŠ e-mail s darovací smlouvou a pokyny 

pro předání. Rozvážku bude v následujícím dni zajišťovat p. Iva Matoušková.  

Informace k metodice pro MŠ (polytechnické, řemeslné činnosti): 

H. Paverová informovala pracovní skupinu o pokrocích na avizované metodice k polytechnickým 

a řemeslným činnostem. S prosbou o spolupráci byl osloven p. Petr Vitásek, externí spolupracovník 

Dolní oblasti Vítkovic, který k nám dříve zavítal na jednu z pracovních skupin ohledně představení 

projektu Malý řemeslník. H. Paverová připomněla důvody, proč muselo být od dané aktivity 

upuštěno. Alternativně bylo po konzultaci se členy PS pro předškolní vzdělávání a PS pro financování 

domluveno přehodnocení v podobě pořízení alespoň jednoho pracovního ponku do každé MŠ na 

Hlučínsku (distribuce byla zajištěna na přelomu minulého a letošního roku), na které měly v průběhu 

letoška navázat vzdělávací workshopy pro paní učitelky, současně měl být realizován cyklus 

řemeslných dílniček pro děti předškolního věku.  

Kvůli nepříznivé epidemiologické situaci došlo ke zrušení jarního a následně taktéž (náhradního) 

podzimního termínu řemeslného workshopu pod vedením p. lektorek z Technických školek; začátkem 

prosince měl proběhnout také polytechnický workshop s p. lektorkou Natálií Toflovou, na kterou dala 

tip vedoucí PS pro předškolní vzdělávání za Hlučínsko-západ – p. Blanka Postulková, ředitelka MŠ 

Petra z Kravař. Rovněž tento workshop musel být zrušen. Náhradní termín by se měl uskutečnit 

v únoru 2021, záleží však na vývoji epidemiologické situace.  

Právě s ohledem na (z)rušení všech plánovaných vzdělávacích aktivit k tématu, se realizátoři MAP 

rozhodli, jak bylo navrženo na předchozích PS, že bude osloven externí zpracovatel metodiky. První 

volbou byl p. Vitásek, který zná prostředí mateřinek, realizuje dílničky pro předškoláky a zná tak 

rozsah dovedností dětí tohoto věku. H. Paverová se s p. Vitáskem setkala v polovině listopadu, na 

základě tohoto setkání a vyjasnění obsahu zakázky měl pan Vitásek prosbu sejít se s (jednou) paní 

ředitelkou MŠ, kde ponky využívají. H. Paverová oslovila p. Postulkovou z Petra z Kravař - na společné 

schůzce si p. Vitásek utříbil celkový koncept a představu. Svůj záměr následně projednal s vedením 

DOV. Podle posledních informací se však p. Vitásek z důvodu pracovního vytížení vypracování 

kompletní metodiky nezúčastní, nevyloučil však zaslání samostatných pracovních listů. V každém 

případě, jak potvrdil, budeme nadále v kontaktu a bude-li to možné, zahájíme užší spolupráci.  

H. Paverová uvedla, že na základě těchto nových informací budou aktivně vyhledáváni jiní potenciální 

tvůrci metodiky. Zároveň si dovolila předestřít návrh p. Postulkové, která kvůli technickým potížím 

(nefunkčnost mikrofonu) nemohla svou představu přítomným předat osobně. P. Postulková navrhla 

jako příp. alternativu vyhotovení sborníku společnými silami, kdy by každá školka tzv. přispěla svou 

troškou do mlýna a pro účely sborníku (metodické /pracovní listy) vypracovala jeden příspěvek – 
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návod (námět) na konkrétní činnost. P. Postulková do chatu vložila odkazy na sborníky – výstupy – 

z projektu Spirála, kde mají svůj příspěvek také zástupci MŠ Petra z Kravař.  

Následně H. Paverová poprosila přítomné o zpětnou vazbu. Paní Prokšová odpověděla, že by se do 

aktivity určitě rádi zapojili, ze svého pohledu ale nemají dostatečné zkušenosti - s ponky pracují, 

právě kvůli absenci školení, prozatím v omezené míře, neví tedy, zda by byl jejich příspěvek přínosem. 

Obdobně se vyjádřila také p. Kateřina Boková, ředitelka MŠ Hlučín, Severní. Přítomní tedy jsou 

otevřeni realizaci podobných aktivit, obávají se však nedostatku zkušeností. H. Paverová podotkla, že 

vyjádření naprosto chápe, realizační tým se tak bude snažit zajistit externí zhotovitele Metodiky 

(pracovních listů). Připomněla, že také lektorky z Technických školek budou po skončení workshopů 

postupovat každému z účastníků metodiku s nápady na celoroční aktivity.  

Akční plán na rok 2021 a dále nápady (tipy): 

H. Paverová avizovala, že seznam aktivit, které jsou v plánu v posledním roce realizace projektu MAP 

II, budou všem členkám zaslány via e-mail. Bylo poznačeno, že MAP II měl skončit původně v červnu 

2021, kvůli nemožnosti realizace všech plánovaných aktivit pro mateřské a základní školy z důvodu 

epidemie COVID-19, bude začátku nového roku požádáno o prodloužení do prosince 2021. H. 

Paverová se na tomto místě přítomných zeptala, zda mají nápady či požadavky na další aktivity, které 

v plánu na příští rok prozatím nejsou, ale mateřské školy by o ně měly zájem – co je např. zaujalo 

v jiných MŠ či jiných územích.  Bylo připomenuto, že rozpočet v případném MAP III bude oproti MAP 

II max. čtvrtinový, tím pádem zcela „vypadává“ Implementace, prostřednictvím které se realizují 

aktivity pro mateřské a základní školy. P. Prokšová podotkla, že přetrvává velký zájem o aktivity 

zaměřené na oblast polytechniky, s čímž ostatní přítomné členky souhlasily. 

Zrekapitulovány byly plánované vzdělávací aktivity, současně bylo zmíněno, že Metodický den pro 

oblast inkluzivního vzdělávání (MŠ), který se měl uskutečnit dne 16. dubna v Buly Aréně v Kravařích 

pod vedením p. dr. Lidmily Pekařové, byl v minulých dnech zrušen ze strany p. lektorky, resp. jí 

pověřené osoby (prozatím bez náhrady). Bližší informace zatím nejsou k dispozici a není ani jasné, zda 

budou.  

Sdílení zkušeností diskuse: 

H. Paverová se přítomných dotázala, zda jsou nějaké dotazy či podněty do diskuze. Žádný dotaz ani 

podnět vznesen nebyl. P. Boková poděkovala za všechny realizované aktivity a „za všechno, co MAP 

pro školky dělá“; obdobně se následně vyjádřily také další členky PS. H. Paverová poděkovala za moc 

milá slova, zároveň všem velice poděkovala za absolvování poměrně intenzivního cyklu pracovních 

skupin – intenzita pramenila z důvodu (pouze) jednoho setkání v červnu letošního roku, na jaře totiž 

realizátoři MAP II nechtěli mateřské a základní školy kvůli bezprecedentní situaci zatěžovat. 

V samotném závěru si všichni vzájemně popřáli pohodové a ve zdraví prožité vánoční svátky! 

 

Zápis zpracovala: Hana Paverová, Iva Matoušková 


